
| روزنام��ه جوان |  ش��ماره 88523060136890سرويس ورزشي دو ش��نبه 15 آبان 1402 | 21 ربیع الثانی 1445|

 فريدون  حسن 

جلوي برخورد با متخلفان فوتبال را نگيريد
مشاجره  و درگيري هاي لفظي و زشت دو باشگاه پايتخت و سرمربيان 
آنها در حالي اين روزها س��وژه اصلي فوتبال كش��ور است كه برخي 
چهره ها مانند مهدي هاشمي نس��ب معتقدند اين اتفاقات خيلي زود 
تمام مي ش��ود و آنها يكديگر را بغ��ل مي كنند و مه��دي تاج، رئيس 
فدراسيون فوتبال هم ابراز اميدواري مي كند كه اين حركات زننده و 

حرف هاي زشت ديگر تكرار نشود. 
اين درست كه چنين درگيري هاي لفظي در فوتبال عمري كوتاه دارند 
و به قول هاشمي نسب طرفين خيلي زود همه چيز را فراموش مي كنند، 
اما بايد توجه داشته باشيم كه ما در خصوص يك دعواي معمولي و يك 
مشاجره عادي در سطح خيابان يا كوي و برزن حرف نمي زنيم. بايد توجه 
داشته باشيم كه جايگاه سرمربيان دو تيم پرسپوليس و استقلال در بين 
مردم چگونه تعريف مي شود و چه توقعي از آنها مي رود. مشخص است 
كه نوع ادبيات و رفتار سرمربيان اين دو تيم الگوي نسل جوان و علاقه مند 
به فوتبال و مهم تر از آن الگوي كساني است كه در ابتداي راه مربيگري 
هس��تند. بنابراين اصلًا درست نيس��ت با تصور اينكه اين دو خيلي زود 
كدورت ها را كنار مي گذارند از كنار اين ماجرا رد ش��ويم. شأن و جايگاه 
دو سرمربي استقلال و پرسپوليس كاملًا مشخص است، دو جايگاهي كه 
بزرگان زيادي را به خود ديده و حالا به گل محمدي و نكونام رسيده است. 
از اين رو به نظر مي رسد اين دو ابتدا بايد متوجه باشند كه در چه جايي 

قرار دارند و بعد اينگونه بدون ترمز به يكديگر و همه بتازند. 
نوع نگاه همفكران هاشمي نس��ب در دو باش��گاه، نگاهي فوتبالي به 
ماجراس��ت كه ايرادي هم ب��ه آن نمي توان گرفت، اما بد نيس��ت كه 
خود اين چهره ها و خاك فوتبال خورده ها هم توجه داشته باشند كه 
فوتبال امروز با گسترش روزافزون فضاي مجازي با فوتبالي كه آنها در 
دهه هاي گذشته در آن حضور داشتند تفاوت زيادي دارد و هر حركت 
و حرف افراد شاخص آن تبديل به يك فرهنگ و هنجار مي شود، حالا 

تصور كنيد كه اين رفتار زشت و زننده هم باشد. 
در اين ميان، اما تعجب برانگيزتر از اظهارنظرهاي فوتبالي ها، ابراز اميدواري 
مهدي تاج براي تكرار نشدن اين حركات و حرف ها در فوتبال است! جالب 
اينكه رئيس فدراسيون فوتبال عنوان مي كند »هر بحثي را نمي توان با 
كميته اخلاق و انضباطي حل كرد«؛ تاج در حالي اين را مي گويد كه امروز 
براي همه واضح و روشن شده كه اگر همان ابتدا برخوردي درست و محكم 
با چنين رفتارهايي صورت مي گرفت ديگر كسي به خود اجازه نمي داد 

اينگونه افسارگسيخته و هر هفته به همه بتازد. 
رئيس فدراسيون فوتبال گويا متوجه نيست كه ماجرای امروز به نكونام و 
گل محمدي و پرسپوليس و استقلال خلاصه نمي شود و تمام ليگ درگير آن 
هستند و همه عليه هم حرف مي زنند. اگر چنين مشكلي نبايد توسط كميته 
اخلاق و انضباطي حل و فصل شود، پس چه كسي بايد به آن ورود كند؟! 
بي خيالي فدراس��يون فوتبال و ابراز اميدواري به اينكه چنين رفتارهايي 
با چند تذكر و خش��ك و خالي و نصيحت هايي كه به گوش كسي هم فرو 
نمي رود، درست مانند تشر پدري است كه در مقابل تخلفات فرزندانش به 
يك چشم غره از راه دور اكتفا مي كند و نتيجه چنين اقدامي كاملًا مشخص 
است. فوتبال ايران به اندازه كافي حاشيه و مسئله دارد. فوتبالي كه به سبب 
نوع مديريت و پول زياد در سراشيبي سقوط قرار دارد، پس بهتر است براي 
آنكه بي اخلاقي هم به مشكلات روزافزون آن اضافه نشود با نگاه فوتبالي و 

دلسوزي هاي بيهوده جلوي تنبيه متخلفان اسم و رسم دار آن را نگيريد. 

بانوان ورزشكار ايران بار ديگر افتخار آفريني كردند 
و پرچم پرافتخار كش�ور را بالا بردن�د. اين بار نوبت 
بانوان راگبي بود كه در مسابقات قهرماني آسيا خوش 
بدرخش�ند و با شايس�تگي تمام عنوان سومي اين 
مسابقات را در حضور مدعيان درجه يك قاره كهن به 
دست آورند. اين اولين مدال تاريخ راگبي زنان ايران 
در آسياست. بانوان كش�ورمان در ديدار رده بندي، 
گوام را با نتيجه 10 بر صفر شكست دادند. زنان ايران 
پيش از اين در مرحله گروهي توانستند قطر ميزبان 
و ازبكستان را شكست دهند تا صعود خود را قطعي 

كنند، اما در نيمه نهايي مغلوب هند شدند.

دنیا حیدري

پشت  نام »معروف« پنهان مي شوند
بايد نام سعيد معروف را از بين گزينه هاي 
هدايت تيم ملي پاك كنند، چون او يك 
سرمايه ملي است و بايد براي رسيدن به 
س��رمربيگري تيم ملي پله پله بالا بيايد. 
ب��ه عقيده م��ن، س��رمربيگري تيم ملي 
براي س��عيد معروف زود اس��ت و آقايان 
فق��ط مي خواهند با نام او ب��ازي و فكرها 
را معط��وف به موض��وع ديگ��ري كنند. 
سرمايه هاي ملي بايد حفظ شوند و براي 
مربيگري و مديريت بايد راه درست را طي 
كنند. حدود دو هفته ديگر زمان مديريت داورزني در فدراسيون واليبال 
به اتمام مي رسد و بايد سرپرست براي فدراسيون انتخاب شود. به عقيده 
من براي انتخاب سرمربي هم رئيس آينده بايد تصميم گيري كند كه چه 
كسي روي نيمكت تيم ملي بنشيند. از سوي ديگر براي انتخاب درست 
بايد ببينيم كه چقدر شانس صعود به المپيك را داريم و بر اساس آن به 
يك گزينه برسيم. فكر مي كنم خيلي بد است كه به المپيك صعود نكنيم، 
چون س��تاره هايمان نمي توانند در اين ميدان بزرگ جهاني خودنمايي 
كنند و مطمئناً ضربه سنگيني مي خورند. وقتي يك فدراسيون به چند 
هدف خود نمي رسد، يعني شكست خورده و نمره قابل قبولي نمي گيرد. 
اينكه بگوييم ما مي خواهيم از صفر بس��ازيم صحبت درستي نيست. اگر 
مي گوييم مدير واليبالي تربيت نكرده ايم از بي عرضگي خودمان اس��ت. 
براي انتخاب سرمربي چه امروز و چه يك ماه آينده تفاوتي وجود ندارد. 
موضوع مهم اين اس��ت كه اولويت ما در ش��رايط كنون��ي اصلًا انتخاب 

سرمربي نيست و بايد تكليف رئيس فدراسيون زودتر مشخص شود.

روابط عمومي فدراس��يون واليبال با انتشار خبري اعلام كرد مذاكره 
با گزينه هاي سرمربيگري تيم ملي همچنان ادامه دارد. در روزهايي 
كه به شايعات در خصوص انتخاب سعيد معروف به عنوان سرمربي 
تيم ملي واليبال پر رنگ تر از هميشه از س��وی برخي رسانه ها دامن 
 زده مي شود، روابط عمومي فدراسيون واليبال اعلام كرد: »سومين 
نشست كميته فني فدراسيون واليبال روز دوشنبه هشتم آبان ماه با 
مباحث طولاني اعضا برگزار و در پايان مقرر ش��د رئيس فدراسيون 
واليبال پس از دريافت و بررس��ي برنامه اختصاصي با هدف سكوي 
المپيك ۲۰۲۸ از چهار مربي خارجي و دو مرب��ي ايراني، مذاكرات 

نهايي را براي انتخاب سرمربي تيم ملي واليبال ايران انجام دهد.«
در ادامه اين خبر آمده است: »مذاكرات مستقيم و غيرمستقيم دكتر 
محمدرضا داورزني با ش��ش گزينه هدايت تيم مل��ي واليبال ايران 
همچنان ادامه دارد و فدارسيون تلاش می كند طبق اصول مذاكرات 
حرفه اي پيش برود تا در نهايت پس از دريافت برنامه كامل گزينه هاي 
مدنظر با انجام بررسي هاي نهايي، سرمربي تيم ملي واليبال كشورمان 
تا المپيك ۲۰۲۸ انتخاب و معرفي شود. بديهي است كه در اين مسير 
بايد ابتدا برنامه گزينه ها دريافت شود و پس از بررسي، بهترين برنامه 
كه با استراتژي فدراسيون همخواني دارد، انتخاب و سرمربي آينده 
تيم ملي معرفي شود، اما گمانه زني هاي رسانه اي موجب تغيير سمت 

و سوي درست روند مذاكرات خواهد شد.«
روابط عمومي فدراس��يون ضمن رد تمام شايعات در خصوص نهايي 
شدن گزينه س��رمربيگري تيم ملي اعلام كرد: »معتبرترين رسانه 
براي اطلاع رساني از آخرين روند انتخاب سرمربي تيم ملي واليبال 
ايران، سايت روابط عمومي فدراسيون است كه در صورت انتخاب در 

سريع ترين زمان ممكن اطلاع رساني خواهد كرد.«

مذاكرات براي انتخاب سرمربي 
واليبال ادامه دارد 

س��رمربي آرس��نال باخت اين تيم به خاطر تأييد گل نيوكاس��ل را 
شرم آور خواند. در حس��اس ترين ديدار هفته يازدهم ليگ انگليس، 
كلاغ ها در س��نت جيمزپارك با يك گل توپچي ها را شكس��ت دادند و اولين باخت  آرسنال در اين 
فصل از ليگ  برتر را به اين تيم تحميل كردند. تك گل نيوكاسل در شرايطي توسط گوردون به ثمر 

رس��يد كه داور پس از بازبيني صحنه گل و بررسي سه احتمال 
اوت، آفسايد و خطا، گل اين بازيكن را تأييد كرد. در اين ديدار 
جنجالي، اعتراض آرسنالي ها به جايي نرسيد تا ميكل آرتتا 
در كنفرانس پس از بازي به شدت عليه داوري هاي جزيره 
موضع گيري كند: »قبول كردن آن گل شرم آور بود، آن هم 
در ليگ برتري كه مي گوييم بهترين در جهان است. عملكرد 
داوران به اندازه اي نيس��ت ك��ه اين ليگ ادعاي��ش را دارد. 

راس��تش را بخواهيد حالم از اي��ن وضعيت به هم 
مي خورد. از بازيكنانم به خاطر رقابت شان در 
اين ورزشگاه مقابل نيوكاسل ممنونم. نتيجه 
نبايد آن چيزي باشد كه هست و متأسفانه 
دلايل زيادي ب��راي آن وج��ود دارد. اگر 
تيمي به دنبال پي��روزي در بازي بود، آن 
تيم آرسنال بود. اگر بد باشيم مسئوليت 
اش��تباهات را برعهده مي گيرم، ولي در 
اين بازي اينگونه نبود. ما سعي مي كنيم 

كارهاي باور نكردني انجام دهيم و هر هفته 
در بالاترين سطح باشيم.«

دربي لندن حساس تر از هميشه

 VAR هم شرم آور شد!

تاتنهام در ورزشگاه خانگي خود امشب ميزبان تيم بحران زده چلسي        خبر
است. دربي لندن پايان بخش هفته يازدهم ليگ  جزيره است، آن هم 
درحالي كه آبي پوشان براي عبور از شرايط سخت محكوم به پيروزي هستند. تاتنهام با هدايت آنگه 
پوستكوگلو، روزهاي خوبي را سپري مي كند. اين تيم با ۲6امتياز در رده دوم جدول قرار گرفته و اگر 
در اين بازي به پيروزي برسد با دو امتياز بيشتر نسبت به من سيتي صدرنشين مي شود. اين موفقيت 
به سادگي به دست نيامده و تاتنهام در اين فصل هنوز شكست نخورده است. در عوض چلسي وضعيت 
خوبي ندارد و تا رده دوازدهم پايين آمده است. البته مائوريتسيو پوچتينو شرايط تيمش را نگران كننده 
نمي داند و قبل از مصاف با تاتنهام گفت كه نگراني بابت رويارويي با سفيدپوش��ان ندارد: »در تاريخ 
چلسي عناوين بزرگ زيادي كسب شده و اين تيم در ۱۵ سال گذشته فوق العاده بوده است. بدون شك 

در آينده، چلسي تبديل به تيمي مانند گذشته خواهد شد.«

هري كين ناجي بايرن

برد پرگل مقاب��ل دورتمون��د، باواريايي ها را از 
ش��رايط بحراني نجات داد. بايرن مونيخ با چهار 
گل كلاسيكر را به سود خود تمام كرد تا هواداران 

حذف اين تيم از جام حذف��ي را فراموش كنند 
و منتق��دان توماس توخ��ل نيز موقت��اً مجبور 
به س��كوت ش��وند. باخت به تيم دسته سومي، 

بايرن و به ويژه سرمربي اين تيم را با انتقادهاي 
زيادی روب��ه رو كرد. مص��اف خ��ارج از خانه با 
زنبورها فرصتي بود تا ورق به س��ود ش��اگردان 
توخل برگ��ردد. همين اتفاق ه��م افتاد و بايرن 
ب��ا هت تريك هري كي��ن باز ه��م دورتموند را 
برد. بايرن با اين برد همچنان با دو امتياز كمتر 
نس��بت به لوركوزن، تيم دوم بوندس ليگاست. 
توخل از اينكه ش��اگردانش بحران را پشت  سر 
گذاشتند ابراز خوشحالي كرد:  »كاملًا از نتيجه 
بازي و نمايش تيم راضي ام. بازي بس��يار خوبي 
را انجام داديم و با شايس��تگي به پيروزي دست 
پيدا كرديم. بازي زيبايي بود و همه لذت بردند. 
چهارش��نبه با حذف از جام حذفي نااميدكننده 
بوديم. به هر حال در فوتبال هر احتمالي وجود 
دارد، ام��ا در مقابل دورتموند ك��ه برايمان يك 
بازي مهم بود بسيار خوب ظاهر شديم. واكنش 

بازيكنان بعد از آن شكست تلخ بسيار مهم بود. 
قبل از بازي همگي به اين نتيجه رسيدند كه به 

يك پيروزي بزرگ نياز است.« 
به غي��راز توم��اس توخ��ل، هري كين نيز س��ر 
از پا نمي ش��ناخت. مهاجم انگليس��ي س��ومين 
هت تريكش را با پيراهن باي��رن انجام داد. كين، 
باخت به تيم دسته  سومي ساربروكن را يك اتفاق 
خواند: »شكس��ت در جام حذفي و كنار رفتن از 
اين رقابت ها غافلگيركننده و غيرقابل پيش بيني 
بود. آن شكست يك نااميدي بزرگ براي ما بود. ما 
به عنوان يك تيم، هواداران خود و باشگاه را نااميد 
و سرخورده كرديم. تنها با يك پيروزي بزرگ در 
بازي با دورتموند مي توانستيم از شدت ناراحتي 
آن باخت كم كنيم. خوش��بختانه بازي بس��يار 
خوبي را برابر دورتموند به نمايش گذاشتيم و با 

شايستگي به پيروزي دست پيدا كرديم.«

 پيروزي 

 در كلاسيكر اميد 

باواريايي ها را زنده نگه داشت

      چهره

پ�س از س�ال ها ورزش�گاه آزادي در ي�ك 
روز ميزب�ان دو دي�دار اس�ت! در روزهاي�ي 
كه س�رخابي هاي پايتخ�ت به خاط�ر وضعيت 
نامطلوب چمن و بازس�ازي آزادي به شهرهاي 
ديگر تبعيد مي ش�وند، امروز نساجي قائمشهر 
و س�پاهان اصفه�ان در همي�ن ورزش�گاه از 
حريفان ازبكس�تاني خود پذيراي�ي مي كنند. 
دور برگش��ت مرحله گروهي ليگ  قهرمانان آسيا 
امروز آغاز مي ش��ود و دو تيم ايراني مقابل دو تيم 
ازبك به ميدان مي روند. نمايندگان ما براي رويارويي 
با تيم هاي نوبهار و آلماليق شرايط متفاوتي را تجربه 
مي كنند؛ نس��اجي اين اواخر نتايج خوبي كس��ب 
نكرده و سپاهان هم هنوز از ش��وك محروميت از 

سوي كنفدارسيون آسيا خارج نشده است. 
    

برگ��زاري دو بازي در آزادي از آن دس��ت اتفاقاتي 
است كه هيچ كس آن را پيش بيني  نمي كرد. جدا از 
نساجي، سپاهان نيز با حكم اي اف سي مجبور است 
در تهران بازي كند. از آنجا كه برگزاري ديدارهاي 
ليگ قهرمانان با VAR برگزار مي شود، فعلًا فقط 
ورزشگاه آزادي تأييديه كنفدارسيون را دارد. اين 
 در حالي است كه بازسازي ورزشگاه همچنان ادامه 
دارد و كيفيت نامطلوب چمن نيز پيش از اين صداي 
پرسپوليس و اس��تقلال را درآورده بود. بااين وجود 
سهيل يوس��ف نيا، معاون ورزشي اين مجموعه در 
گفت وگو با تس��نيم خلاف اين ادعا را مطرح كرده 
است: »نگراني وجود ندارد. خوشبختانه با اقداماتي 
كه صورت گرفت��ه، وضعيت چمن خوب ش��ده و 
شرايط مناسب اس��ت. همچنين كارهاي عمراني 

روي سكوها به پايان رسيده و فقط صندلي گذاري ها 
باقي مانده است. نيروهاي خود را چند برابر كرده ايم. 
به محض اينكه بازي نساجي با حريف ازبكستاني 
تمام ش��ود و بازيكنان از ورزشگاه خارج شوند، كار 
نظافت رختكن ها در كوتاه ترين زمان ممكن انجام 
مي ش��ود تا با ورود بازيكنان س��پاهان و حريفش 
تداخلي به وجود نيايد. ضمن اينكه هر قسمتي از 
چمن دچار مشكل شده باشد، ترميم آن در دستور 
كار ق��رار خواهد گرفت تا زمين ب��راي بازي دوم با 

كمترين مشكل مواجه شود.«
فروش يك بليت براي هر دو بازي نيز پس از توافق 
دو تيم ديروز آغاز ش��د. برگزاري دو بازي در يك 
روز ش��رايط خاص خ��ود را دارد، به خصوص كه 
هواداران نساجي و سپاهان از دو استان مختلف 
به تهران مي آيند. انتظار مي رود هر دو باش��گاه، 
فدراس��يون و مديريت مجموعه  ورزشي آزادي 
تمهيدات لازم را براي پش��ت  س��ر گذاشتن اين 

شرايط خاص مهيا كرده باشند. 
    

تيم مازندراني آخرين بار يك ماه و نيم پيش طعم 
برد را چشيده و اميدوار است در مصاف با نوبهار به 
ناكامي هايش پايان دهد. نس��اجي كه از ابتدا براي 
گرفتن تأييديه اي اف س��ي ورزشگاه آزادي را براي 
ميزباني در ليگ   قهرمانان معرفي كرده بود، امروز 
براي دومين  بار ميزبان��ي در اين رقابت ها را تجربه 
مي كند. شاگردان سيدمهدي رحمتي در نخستين 
حضور آسيايي خود در پايان دور رفت مرحله گروهي 
با سه امتياز در رده سوم گروه D قرار گرفته اند و حال 
در شروع دور برگشت براي زنده نگه  داشتن شانس 

صعودشان تلاش مي كنند. تنها برد نساجي مقابل 
مومباي س��يتي بوده و اين تيم در دو بازي بعدي با 

الهلال و نوبهار شكست خورده است. 
روز انتقام فرا رسيده و نس��اجي مي تواند حريف 
ازبك را در بازي برگش��ت شكس��ت دهد. البته 
محروميت اميرحسين هوشمند و صابر حرداني 
كار را براي رحمتي سخت مي كند. بعد از پيروزي 
۲7 شهريور برابر مومباي، نساجي ديگر روز خوش 
نديد و هيچ بردي در ليگ و آسيا كسب نكرد. تيم 
قائمشهري اخيراً با سه گل مغلوب تراكتورسازي 
شده و با اين شرايط مجبور است در ليگ  قهرمانان 
هم به ميدان برود، به ويژه كه نوبهار هفت امتيازي 
است و شانس بيشتري براي صعود دارد. در صورت 
شكست دوباره نساجي مقابل حريف ازبكستاني، 

كار صعود نساجي بسيار سخت مي شود. 
    

آلماليق رقيبی جدي براي س��پاهان محس��وب 
نمي شود. منتها وضعيت روحي زردپوشان خوب 
نيس��ت و آنها بالاجبار بايد دور از ديار زاينده رود 
ديدارهاي باقيمانده  ش��ان در لي��گ  قهرمانان را 
برگزار كنند. طبق اعلام كنفدراس��يون آس��يا، 
س��پاهان 3 بر صفر بازنده ديدار با الاتحاد ش��ده 
و با اين رأي، سه امتياز حس��اس از كف نماينده 
اصفهان رفته است. تيم مورايس تا قبل از اين بعد 
از الاتحاد، تيم دوم گروه C بود و حالا زردپوشان 
با چهار امتياز به رده سوم سقوط كرده اند. علاوه  
بر از دست دادن امتياز، سپاهاني ها مجبورند دور 
از خانه بازي كنند و اين مسئله از نظر روحي تأثير 

زيادي روي تيم مي گذارد. 

كادرفني براي ب��ازي امروز چن��د نگراني دارد؛ 
وضعيت ميزباني در آزادي، ش��رايط روحي تيم 
و غيبت چند بازيكن تأثيرگذار. در اين بازي رضا 
شكاري، شهريار مغانلو، سيداحمد موسوي و اميد 
نورافكن به دليل مصدوميت نمي توانند به ميدان 
بروند. پر كردن جاي خالي اين بازيكنان اهميت 
زيادي دارد. علاوه  بر اين، سپاهان در ليگ  برتر هم 
وضعيت خوبي ندارد. اين تيم مقابل ملوان نتيجه 
را واگذار كرد و نخستين شكست فصل سپاهان به 
ثبت رسيد. جدا از اين مسئله، بحث كسر امتياز 
نيز دامن تيم اصفهاني را گرفته است. رده هشتم 
جدول در اختيار س��پاهان است و اين جايگاهي 

نيست كه هوادارانشان را راضي نگه دارد. 
مس��ئولان باش��گاه تلاش كردند تا نظر مساعد 
اي اف سي را براي تعويق يك روزه بازي با آلماليق 
جلب كنند، ولي مسئولان آسيا اين درخواست را 
رد كردند تا هر دو بازي در يك روز برگزار ش��ود. 
سپاهان تجربه برد مقابل آلماليق را دارد؛ در بازي 
رفت با اينكه ازبك ها ميزب��ان بودند، اما 3 بر يك 
برابر شاگردان مورايس تن به شكست دادند. در 
جدول رده بندي گروه آلماليق بدون امتياز در قعر 
جدول جا خوش كرده و عملًا شانسي براي صعود 
ندارد، اما در آن س��وي ميدان هواداران سپاهان 
منتظر به راه افتادن طوفان زرد هس��تند. نيروي 
هوايي عراق تيم دوم گروه اس��ت و آنها نيز براي 
صعود به عنوان تيم دوم تلاش مي كنند. با توجه 
به شرايط فني آلماليق به نظر مي رسد، كادرفني 
زردپوشان بايد بيش از هر چيز تيم را از نظر روحي 

و رواني آماده بازي امشب كند.

حامد قهرماني

سمينار صدور مجوز حرفه اي براي فوتبال آماتور

تاج: ای اف سی  دقت مي كند
اوضاع و احوال فوتبال ايران اينقدر وخيم است كه از هر فرصتي می شود 
در خصوص آن حرف به ميان آورد و از مسئولاني كه تنها به وعده دادن 

درست شدن اوضاع بسنده مي كنند، پاسخ خواست. 
 در روزهايي كه تمام فوتبال ايران عليه ه��م بيانيه صادر مي كنند، به 
يكديگر توهين  و همديگر را تهديد مي كنن��د و در روزهايي كه پيش 
چشم تمام نهاد هاي نظارتي و امنيتي كشور هر لحظه يك سند از تخلف 
و جعل باشگاه هاي فوتبال رو مي شود، ديروز سمينار سالانه صدور مجوز 
حرفه اي برگزار شد و مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال حرف هاي 

جالبي در خصوص حال و روز فوتبال كشور زد. 
اينكه اصلًا چ��را بايد براي فوتبال و باش��گاه هايي ك��ه بديهي ترين 
اصول حرفه اي اين را ندارند چنين س��ميناري تش��كيل شود جای 
خود، اما آسمان و ريس��مان بافتن رئيس فدراسيون فوتبال از همه 

جالب تر است. 
    

مهدي تاج مي گويد: »به لح��اظ عدم دقت كافي در س��ال هاي قبل، 
صدور مجوز حرفه اي را از ما سلب كرده بودند و اين موضوع را ديگران 
براي فدراسيون و باش��گاه هاي ايران مميزي مي كردند كه خوشايند 
نبود. براي ما به عنوان يك كش��ور پهناور و وسيع كه فوتبال، فوتسال 
و فوتبال ساحلي در آقايان و بانوان داريم، خوب نيست كه نماينده اي 
از كشورهاي ديگر ما را ارزيابي كند. علت اصلي اين اتفاق هم اين بود 
كه خيلي دقت روي صدور مجوز نداش��تيم و موارد و اسناد به درستي 
بارگذاري نمي شد. در نهايت با مشكل بزرگي مواجه شديم، به طوری كه 

باشگاه هاي ما را حذف كردند.
  جالب است كه تاج در همين مورد هيچ اشاره اي به سندسازي ها و 
عدم انجام تعهدات مالي بين المللي باشگاه ها كه علل اصلي صادر نشدن 
مجوز حرفه اي براي باشگاه هاي ايران است و باعث شده كنفدراسيون 
فوتبال آسيا به س��بب عدم اطمينان به مسئولان ايراني، نماينده ای از 
ديگر كشورها براي راستي آزمايي ادعاهاي ايران تعيين كند، نمي كند. 
كسي هم پيدا نمی ش��ود كه بگويد مقصر خود شما هستيد كه اوضاع 

فوتبال ايران اينگونه به هم ريخته است. 
    

نحوه ارسال مدارك باشگاه هاي ايراني به كنفدراسيون فوتبال آسيا از 
ديگر مواردي است كه هميشه دردسر ساز بوده و حتي باعث محروميت 
باشگاه هاي زيادي هم ش��ده است كه رئيس فدراس��يون فوتبال در 
اظهارنظري تأمل برانگيز در اين خصوص عنوان می كند: »سال گذشته 
اين امر خ��وب پيش رفت و برخي از باش��گاه ها مج��وز گرفتند. روي 
بارگذاري مدارك و مستندات به خوبي نظارت شد و عملكرد مناسبي 
را شاهد بوديم. امسال هم يكي از شرايط سختي كه داريم، اين است 
كه ای اف سی دقت زيادي روي مجوزي كه به باشگاه ها مي د هيم، دارد 
و بايد كميته هاي بدوي و استيناف در ارائه اطلاعات دقت داشته باشند 

و آن را جدی بگيرند تا محروم نشويم.«
   نكته اينجاست كه مهدي تاج در حالي چنين حرف هايي را مطرح 
مي كند كه با علم به اين موضوع، س��ال ها براي باش��گاه هاي آماتور و 
بدهكار ايراني مجوز صادر شده و با سندسازي هاي فدراسيون در دوران 
رؤساي مختلف از جمله خودش، ای اف سی را گمراه كرده است، اما سال 
گذشته كه تشت رسوايي باشگاه هاي ايراني به زمين افتاد اوضاع فرق 
كرد و آقايان مجبور ش��دند مدارك درست ارسال كنند، موضوعي كه 

تاج امروز از آن به عنوان يك كار بزرگ ياد مي كند!
    

»الزامات حرفه اي«، اين تركيبي است كه طي يكي، دو سال گذشته زياد 
شنيده شده است. الزاماتي كه تمام باشگاه هاي ايراني در مهيا كردن آن 
با مشكل روبه رو هستند. رئيس فدراسيون فوتبال در اين خصوص هم 
فرافكني می كند و می گويد: »الزاماتي است كه در حال حاضر تكليف 
شده و همه اركان باشگاه ها بايد درگير باشند. هيئت مديره و مديرعامل 
بايد اسناد را امضا كنند و نظارت بايد قوي باشد. باشگاهداري از حالت 
تفريحي درآمده و در شرايط بهتر و با الزامات دقيق تر و سختگيرانه تر 
اجرا مي شود. برداشت من اين است كه فوتبال در ای اف سی مانند اروپا با 
سيستمی جدي و منطبق با قوانين حساب شده پيش مي رود. همه بايد 

سهميه داشته باشند؛ البته آنهايي كه شرايطش را دارند.«
   مهدي ت��اج از حركت رو به جلوي فوتبال آس��يا ح��رف مي زند، از 
اينكه كنفدراسيون مي خواهد مانند سيس��تم اروپا برنامه ريزي كند، 
اما نمي گويد كه باش��گاه هاي ايران با اين روند به زودي ديگر جايي در 
بين باشگاه هاي سطح اول قاره نخواهند داشت، چون الزامات حرفه اي 

چيزي نيست كه تنها با حرف و جعليات به دست آيد.
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جنگ با ازبك ها با يك بليت!
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